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Şedinţa Adunărei genţrale din �embre I900 

Şedinţa se deschide la orele 3 p. m .  sub pre
şedenţia D-lui Gafenc·u . 

r )  Se dă citire. sumarului adunării generale 
de la . 1 3'  Aprilie  şi se aprobă. 

2) Se votează membrii 

D. Arghirescu Gh . 
» . Bălănescu G.  N. 
» · General Brătianu C .  
» Murguletz A.  G.  
» Paianu . I .  N .  
» Rădulescu A .  C .  
» Romaşcu G. 
» Roşu V. 
» Vidrascu I. • 

din 64 votanţi. 

noi : 

cu 
.)) 
)) 
)) 
» 
)) 
)) 
)) 
)) 

5 6  voturi 
60 )) 
5 8  )) 
5 9  » 
5 9  )) 
5 8  )) 
64 )) 
64 » 
64 )) 

3) Se procede J a. alegerea pregătitoare pentru 
înlocuirea a 7 membrii din comitet şi întrunesc : 

D .  Brătianu V.  I .  C.  26 voturi 
>) Saligny Anghel 24 » 
» Caracostea Gh. 2 2 >) 
» Ioachimescu A. · 20 » 
» Iliescu P. 
» Stănescu C. 
». Perieteanu Al . , 

» Herjeu N. N. 
» Matak D.  
» Mironescu C .  
» Ţerruşanu 1?. 
» larea D. C .  
» Pangrati E .  A.  
» Lintescu S. · 
» Voiculescu V. 
» Baiulescu R. 
» Christescu V. 
» Davidescu Em. 

1 9  )) 
I 5 )) 
1 4  )) 
1 3  )) 
I O  )) 

8 )) 
3 )) 
3 )) 
3 )) 
2 )) 
2 )) 
2 )) 
2 )) 

)) 

D.  Cihodaru I 
» Negruţi C .  
» Demetrescu 

vot · 
)) .- ' r ' '  - - -·. - „ � � 

. . . - . 

» Guran I · » � ·: � „ ·. ·• 
·' ) 

)) Gheorghiu St. I )) ; l c_ " , • 

din 29 votanţi . :> 
4) Se începe discuţia asupra avant..:proiectului 

de lege pentru ingineri, architecţi şi · întrepdnză.
tori de lucrări publ ice. · 

D-nii Guran şi Matac cer a se tipări proectul 
de lege şi a se trimite membrilor. 

O . . Răileanu arată că ar fi practic a se <;:iti 
a"cuni proectul şi a se publiGa în primul numer 
al buletinului .  

D. Bujoiu este de aceiaşi părere cu D. Guran. 
D. Guran respunde d-lui Răi leanu că fie- care 

membru poate să aducă o idee nouă şi- cele bune 
să fie alese. 

D. Matak cere pentru autoritatea lucrufoi _ să se 
facă o altă adunare generală .  

D. Cuţarida arată · că legea a fost complect 
studiată, să începem discuţia şi să trimite·m · leg.ea  
imediat membrilor din provincie, cerend adeziuni . 

O .  Bujoiu cere a se trimite membrilor pentru 
a-si formula obiectiunile ce au de făcLit l , 

D. Guran spune că ordinea de z i  era · rium
.
ai 

pentru citirea proectului şi face o propunere în 
acest sens. 

Se pune la  vot propunerea D-lui Guran; care 
întruneşte 6 voturi . 

Se pun� la vot propunerea D-lui Cuţarida de 
a se citi şi pune în discuţie legea în şedinţa de 
astăzi şi se votează cu majoritate. 

Se citeşte expunerea de motive ş1 avant-pro· 
ectul de lege redactat de comisiune. 

Se începe discuţia generală. 
D. Negru ţi C. vede în proect doue părţi ş1 

cere scindarea proect u l ui şi e�pu n e r i i de m ot ive 
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ntru- una n'ar r zinta ni i bi . ţ iun ., 1 

al a p at hiar multă împ trivir 

. Matak da plicaţ i i i arată că am nd ue 

de activitate riv c p ingin r ş1 de 

făcut ingură I ge. 
ujoiu obiectează că nu e arată de ajuns 

în expunerea de motive interesul general ,  ci nu

mai intere ul inginerilor. 
D. I\fatak dă explicaţii arătând că ar trebui 

ă e facă un curs întreg de economie pol i t ică şi 

nu s'a inzistat pentru-că sunt principii generale 

cunoscute. 
D. Bujoiu cere amendarea espunerii de motive. 
O. Răileanu arată să nu discutăm espunerea 

de motive, ci mai întâi legea şi numai după ac�ea 
espunerea .  

D-nii Guran ş i  Bujoiu sunt de părere contrară. 
D. Matak susţine că espunerea de motive nu 

este un memoriu, ci o esplicare a unei legi , prin 
urmare trebue întâi legea şi · pe urmă espl icarea . 

D. Guran dă esplicaţii, susţinend că espunerea 
de motive trebue să arate nevoia utilităţi i  legi i .  

D. Bujoiu lămureşte pentru ce expunerea de 
motive trebue amendată. 

Se cere închiderea discuţiei generale şi se 
aprobă, remânend ca espunerea de motive să se 
discute la urmă. 

Se intră în discuţia pe articole. 
D. Guran crit ică redactarea art. I şi propune 

modificarea . 
D. Preşedinte propune şi adunarea admite ca 

D. Guran să citească modificările şi redactarea 
în întregime şi să le compare cu textul avant
proectul .  

D .  Guran citeşte avant-proectul seu ş i  arată 
deosebirea. 

. Matak arată inconveni.entele redactării pro
puse de D. Guran. 

D. Cuţarida arată că nu se pot impune tribu
nalului experţi prin lege. 

D .  Bujoiu espune starea actuală a chestiei ex
perţilor şi că ar tr l u i  modificată. 

D. Casimir dă explicaţii în privinţa cuvintelor 
din art . r «ca grad d cultură cu scoala de po
duri , i şosele» . 

Art . 2 se cit te şi trece fără di cuţiune, după 
e l ic� rile date de i Matal . 

Art. 3 e cite t ., i d 1 1pă di uţ i  r mâne a 

J R  

r da ta mai  bl igaţiunil I en ru tribunal 

când ia un ingin r expert , ă-1 i a  du ă acea tă 
listă . 

Art. 4,  5 şi 6 se cite c fără discuţie. 
La Art. 7 ujoiu obiectează că se vorbeşte 

numai de inginer şi nu şi de architect. 
D. Matak expl ică pentru ce nu s'a pus ş1 ar

chitectul . 
Art. 8 ş1 9 se citesc fără obiecţiuni . 

Se votează în total legea ş i  espunerea de 
motive. 

Şedinţa se ridică la orele 6. 

Preşedinte : 

Al. Gaf encu. 
Secretar : 

C. Rliileanu 

Şedinţa comitetului de la �Decembre I900. 

Presenţi D-ni i ; Gafencu, Gallea, Balaban, Ca
simir, Caracostea , Proca şi Ionescu . 

Şedinţa se deschide l a  orele  8 1/2 seara sub 
presedenţia d-lui Gafencu. 

D.  Gallea prezintă bilanţul anului I 900. 

O. Caracostea cere a se face o comparaţie 
între bugetul fixat şi bilanţ, pentru a se vedea 
cum s'au real izat prevederile. 

O. Gallea face această comparaţie şi se deduce 
că pentru anul viitor cheltueli le trebuesc reduse 
le  cel mult I 7000 le i .  

O. Caracostea cere a se dispune bilanţul astfel, 
încât să se vadă ce sume s 'au cheltuit din cele 
ce conform statutelor, ar fi trebuit trecute la 
fondul socia l .  

Se dă descărcare casierulu i  ş i  se ap1 obă re
facerea bilanţulu i  conform cererii d-lui Caracostea. 

Se ia în discuţiune chestiunea banchetului. Se 
constată că deşi s'au făcut 2 i nvitări , totuşi nu
merul adeziuni lor e insuficient pentru ţ inerea ban
chetului . Comi tetul decide în consecinţă a nu se 
mai face banchet anul  acesta şi a se comunica 
acea ta celor ce subscriseseră. 

Se citeşte espunerea de moti e pentru avant
proectul de lege pentru ingineri , architecţi şi în
treprinzători de lucrări publice şi se aprobă. Se 
decide apoi ca d . preşed inte să prezinte d-lui  
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Minis.tru proectul · de lege şi espunerea de motive, 
ca desiderat al Societaţii politechnice. 

Sedintâ se ridică la orele I o 1/2 • ' ' 

Preşedinte : 

Al. Gafencu. 
Secretar : · 

. 1. Ionescu. 

Şedinţa comz'tetuluz' de la yecembre · z900. 
Şedinţa se deschide la ora 8 1/2 seara sub pre

şedinţia d-lui  Al. Gafencu. 
Presenţi 0-nii : Gafencu, Balaban, Casimir, Ca

racostea,  Proca, Răileanu şi Ionescu. 

1 9  

Se citeşte sumarul şedinţei precedente · -şi se - ' · 
aprobă. 

O. Răileanu citeşte darea de seamă despre ac
tivitatea societătii în cursul anului trecut si darea ' ' 

de seamă despre situaţiunea financiară se aprobă 
cu m ici modificări . 

Se citeste dirnisia D-lui St.roescu I .  P. si se ' ) 

primeşte . 
Se citeşte o scrisoare a D-lui General Brătianu 

care mulţumeşte Societăţii ·pentru alegerea sa ca 
membru şi trimite 2 broşuri : « Cadastrul şi Des
scrierea geometrică a României, precum şi 50· 

volume din primul uvragiu pentru a se vinde în 
beneficiu l Societăţii academice. Comitetul ia cu
noştinţă şi decide a se trimite mulţumiri D-lui 
Brătianu. . 

Şedinţa se ridică la orele 9 1/ 4 .  
Preşedinte : 

Al. Gafencu. 
Secretar : 

I. Ionescu. 

Şedinţa comitetului de la �cembre r900. 
Şedinţa se deschide la ora 3 L/2 p. m . ,  sub pre- · 

şedinţia D-lui Al. Gafencu . 
Presenţi D-nii : Herjeu, Matak, Balaban, Casi

mir, Caracostea, Ioachimescu, Beleş, Ionescu şi 
Răileanu. 

D-l Gafencu spune că a fost ales ca preşedinte 
într'un moment în care nu putea refuza, căci era 
vorba tle a aduce linişte în societate. D-sa roagă 
comitetul, că dacă este posibil, să se aleagă un 
alt  preşedinte. 

D-l Caracostea z ice că convocarea s1a făcut 
în pripă, că invitările nu au fost primite la timp. 
D-sa, avînd în vedere numerul restrîns de mem
brii ce au respuns la convocare, cere arµînarea 
şedinţei, când să poată veni d-l casier. Crede . că 
chestiunea e prea importanţă pentru a p�tea fi 
rezolvată. numai de 9 membrii. 

D-l Gafencu arată că s' a decis a se face con
vocare încă din seara adunării generale şi că in
vitările au fost trimise de cu seară. 

D · l Matak arată că societatea străbate o epocă 
dicifilă şi ast-fel alegerea biroului presintă o mare 
importanţă. Să uneşte cu propunerea d-lui Cara
costea şi cere a se inzista mai mult pe lîngă 
membrii din comitet pentru a veni la noua şe
dinţă . D-l Gafencu să uneşte cu aceiaşi propunere . 

0-1 Herjeu arată că mai tot-d'auna biroul s'a 
ales cu 1 0- 1 2  membrii ai comitetului .  D-sa 'şi 
exprimă temerea că să nu vină mai puţin la  şe 
dinţa vi itoare. Cere a se inzista asupra venirii . 

D-l  Balaban vorbeşte în acelaşi sens. 
Se decide că Joia viitore să se ţină o noue şe

dinţă. 
D - l  Caracostea arată că, conform dorinţei adu-

nării generale, a aranjat a se ţine un banchet, 
în cazul  când sunt 40 aderenţi . 

0-1 Caracostea cere aprobarea şi fixarea unei zi le . 
Să decide a se ţine banchetul după serbători. 

Preşedint e :  

Al. Gafencu. 
Secretar : 

I. Ionescu. 

Şedinta comz'tetuluz' de la�embre I900. 
Şedinţa se deschide la orele 9 1/2 seara, sub 

preşedinţia D-lui Gafencu . 
Prezenţi D-nii Matak, Balaban, Beleş, Cara

costea ,  Casimir, Perietzeanu,  Ioachimescu şi Ionescu. 
Se procede la alegerea biuroului. 
Pentru preşedinte întrunesc : 0-1 Gafencu 8 

voturi, D-l Romnicean u 1 vot. 
D-l Gafencu este ales preşedinte. D-sa mulţu

meşte comitetului pentru alegere şi promite că va 
face tot ce e posibil pentru prosperitatea Societăţi i . 

Se procede la alegerea vice-preşedinţi lor şi în· 
trunesc D-l V. I .  C. Brătianu 9 voturi, D-.1 Uala
ban E. 7 voturi , D-l Matac I vot şi D-l Cortescu 
l vot . 
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-1 f al an mu lţ u m  şt mit t u l u i  p.enlru ale-

a şi r mit că va da tot c ncur.sul D-lui  

pr � dint  înt ru îndepl in irea arcin i i  sale. 

- 1  araco t a r a ă pe - 1 Balaban a e în

tere a d eh t iunea locului pentru loca l u l So
ci t ţ i i .  

D-l  alaban spu ne că e informat că D-l pri
mar e decis a ceda un loc de pe bulevard . 

e procede la  alegerea casieru lu i .  
onform propunerii D -lu i  preşedinte, D-l Gal lea 

este aclamat casier al Societăţii. 

20 

S al g ca secr tari -nii : erietzeanu, Răiteanu 
şi I nescu. 

e aleg în comisiunea de escursiuni D-ni i : Ili
escu ., Caracostea, Duperrex , Stratilescu , Răi
leanu ş i  Greceanu .  

Se decide a se face banchetul l a  1 3 Ianuarie. 

Şedinţa se ridică l a  orele 1 1 1/9 • 
Preşedinte : 

Al . Qafencu. 
Secretar :  

1. Ionel'Jcu. 
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